

Referat

4. september 2020

Bestyrelsesmøde i Foreningen Dansk Vin den 4. september 2020 kl. 17.30 på hotel Faaborg Fjord, Svendborgvej 175, 5600 Faaborg.

Til stede: Anders Andersen (AA), Hans Neergaard Münter (HM), Jean Becker (JBe), Karin Sloth (KS), samt Jørgen Broe (JB), Ole Stauning (OS), Kurt Christiansen, Ernst Antonsen (EA), Søren Refslund Møller (SRM) og Børge Alstrup (BA).

Afbud: Christian Vejlgård (CV), Niels Sjøj (NS), Lars Holt (LH) og Søren Kofoed Nielsen (SK)

Referent: Børge Alstrup

Referat

HM bød velkommen, særlig til Ernst Antonsen og Søren Refslund Møller. Mødedeltagerne præsenterede sig kort for hinanden.

1. Godkendelse af referat fra sidste møde

Referatet fra sidste bestyrelsesmøde godkendt.

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt med enkelte små rettelser.

3. Meddelelser fra formanden (HM)

a. Kassererproblematikken

HM redegjorde for forløb og problematik omkring kassererfunktionen. Der har været stor langmodighed i forhold til kassererens funktion, men det har desværre vist sig ikke at holde. Der er kun afleveret mangelfuldt materiale for 2019 og ikke noget regnskab her 8 måneder efter regnskabsårets afslutning. Regnskabet er derfor lavet af foreningens to revisorer: Niels Frees og Claus Skov Christensen, så det kan fremlægges på generalforsamlingen. Kassereren er på den baggrund afsat fra funktionen, og formanden betaler regninger. Der forestår derfor et større oprydningsarbejde. Der er heldigvis fundet en kandidat til kassererposten i form af Ernst Antonsen, som bestyrelsen vil anbefale på generalforsamlingen.

b. Coronaforhold

Situationen med Covid-19 har betydet flere aflysninger af arrangementer og en del virtuelle møder bestyrelsen. G-Meet har ikke altid fungeret optimalt. Vi må evt. overveje at benytte et mere velfungerende program.

Det blev foreslået, at vi tegner abonnement på et bedre system, og benytter det også til andre udvalg og grupper. For vi må se i øjnene, at Corona-situationen vil vare ved mindst et års tid endnu. Det blev aftalt, at vi foreløbig skal udnytte det vi allerede betaler for, så benyttelsen af dette skal udbredes. Det kunne være et punkt til formandsmøde.

Krisen har også betydet problemer for en del erhvervsavlere, som ikke har kunne opnå omsætning på samme måde som tidligere. Men det er også opfattelsen, at mange erhvervsavlere har fundet andre veje til at opretholde omsætningen. Det kunne være en idé at formidle forskellige succeshistorier til inspiration til andre, gerne på hjemmesiden.

c. Tivoli-arrangementet

HM orienterede om FDV's stand på Tivolis Mad og Vin-festival, hvor en række erhvervsmedlemmer samt et par bestyrelsesmedlemmer deltager i og bemande boden, hvor man kan smage og/eller købe dansk produceret vin, frugtvin og mjød. Med i festivalen er også en række arrangementer, bl.a. en middag på Restaurant Gemyse med danske vine og vinproducenter. FDV har garanteret et beløb til foreningens deltagelse i festivalen, men det er for tidligt at gøre regnskabet op. JBe har trukket det store læs med planlægning og bemanning, og det skal han have stor tak for.

Vi skal nu vurdere, om det hele har været umagen og pengene værd, så vi skal deltage igen til næste år. De umiddelbare fornemmelser peger i retning af, at det har været en markedsføringsmæssig succes, selv om salget i boden ikke har været særligt højt. Vi afventer en opsummering fra de involverede: JBe, KS og HM.

d. Vinskuet

Det ser ud til, at der er styr på vinskuet herunder hvordan Corona-situationen håndteres. HM viste en fordeling over antal medaljer af de tre kategorier og særlig udmærkelse over de seneste år. Det ser ud til, at andelen af guldmedaljer er steget lidt, mens den samlede andel af medaljetagere og vine med særlig udmærkelse er

lidt faldende. Det tages ikke som et udtryk for faldende kvalitet, snarere som et udtryk for, at der nu er forventninger til dansk vin. Der er stadig forhold omkring vurdering af frugtvine, cider og mjød, som trænger til afklaring/forbedring. Det arbejdes der med.

e. Åben Vingård

Nogle erhvervsavlere har besluttet at aflyse deres deltagelse i Dansk Vindag på grund af Corona. Det er særligt de store erhvervsavlere, som kan forvente rigtig mange deltagere.

Spørgsmålet om den tidsmæssige placering af Dansk Vindag blev også vendt uden afklaring.

4. Strategiarbejdet

Det blev drøftet, hvordan MVS skal fremlægges på generalforsamlingen. Se også pkt. 5a.

5. Søndagens generalforsamling

Der er følgende input til drøftelse på generalforsamlingens dagsorden:

a. *Godkendelse af bestyrelsens forslag til en Mission Vision og Strategi for Foreningen Dansk Vin.*
Fremlæggelse på generalforsamlingen blev drøftet. Der skal ikke lægges op til en dyberegående diskussion.

b.

Formanden foreslår, at §2, Formål forenkles til følgende ordlyd:

§2, Formål.

Foreningens formål er at varetage medlemmernes fælles interesser:

- i. *Gennem ny viden og vidensdeling blandt foreningens medlemmer fortsat at højne kvaliteten af dansk produceret vin, frugtvind, cider og mjød.*
- ii. *At være interesse- og brancheorganisation for såvel hobby- som erhvervsmedlemmer.*
- iii. *At fremme forbrugernes kendskab til og interesse for dansk produceret vin, frugtvind, cider og mjød.*

Der var ingen bemærkninger til dette punkt

c. *Formanden foreslår, at datoen for generalforsamlingen ændres, så den ligger i tilslutning til vinskuet.*

Det er blevet aftalt, at formuleringen bliver, at generalforsamlingen placeres i 3. kvartal. Det giver bestyrelsen en vis frihed i forhold til, hvis generalforsamlingen bindes til vinskuet.

d. *Budgetforslag for 2021 og fastsættelse af kontingenternes størrelse. HM fremlagde et overordnet budgetforslag, som blev drøftet.*

Erhvervsmedlemmer betaler et tillægskontingent, hvis størrelse er afspejlet pågældende erhvervsmedlems produktion således (dette tillægges moms):

Produktion mindre end 10 hl: 500 kr.

Produktion mellem 10 og 100 hl: 1.500 kr.

Produktion mellem 100 og 250 hl: 2.500 kr.

Produktion større end 250 hl: 5.000 kr.

Det blev aftalt, at kontingentforslaget blev trukket tilbage og at de nuværende tillægskontingentstørrelser fastholdes.

6. Status i udvalgsarbejdet

a. Vinskueudvalget

SRM orienterede om arbejdet. Arbejdet i udvalget fungerer fint, men SRM efterlyste medlemmer af udvalget med viden om mjød og cider. Endvidere er det et problem med modtagelse af de mange udstillede vine og ikke mindst opsortering til analyse og smagning. Det bør effektiviseres gennem anskaffelse af et antal sodavandskasser, der kan lette arbejdet. Analyse af vinene har også givet visse problemer, idet analyse af frugtvine og mjød ikke har kunnet færdiggøres til vinskuet, men må eftersendes til udstillerne efter skuet.

Smagningen fungerede fint på Svenstrup gods.

Der var stor ros til de frivillige, som udfører et stort arbejde i forbindelse med forberedelse og gennemførelse.

b. Forsknings- og Udviklingsudvalget

JB orienterede om, at der har været møde i udvalget i juli måned. Her blev drøftet forskellige emner.

Der har været kontakt til Hortiadvise omkring bekæmpelsesmidler, hvor der i lyset af vinskimmelproblemerne i 2019 kunne være behov for tilladelse til anvendelse af kobberpræparater. Der arbejdes videre med den problematik, ligesom der mere generel anbefaling om anvendelse af basis bekæmpelsesmidler for både erhvervs- og hobbyavlere. Vedr. høstrapport er udvalgets opfattelse, at datavaliditet og manglende data fra større avlere er et problem. Der tages personligt kontakt til erhvervsavlere om dette.

Det er i øvrigt udvalgets opfattelse, at der ikke skal overgås til elektronisk rapportering. Det er ikke tiden nu.

Det er i øvrigt et fokuspunkt, at der skal arbejdes med formaliseret uddannelse, men området er trængt på grund af manglende økonomiske midler i uddannelsessektoren. Der er således ikke aktuelle gennemførlige planer.

Endelig arbejdes der med kontakt til primært KU, men også andre forsknings- og udviklingsorganisationer om mulige projekter.

c. Medlemsplejeudvalget

Der er forslag om at Marianne Decker bliver medlem af udvalget. Det forventes, at den kommende næstformand bliver formand for udvalget, som derefter bemandes fuldt ud.

d. Offentlige myndigheder

JBe orienterede om, at der er brug for opdatering af listen over druesorter. Det er op til foreningen at komme med oplæg, som regeringen forelægger i EU til godkendelse. KS supplerede med, at der er problemer omkring udskænkningstilladelse. Herudover har Told og Skat iværksat en generel kontrol af hele branchen. Der er et behov for orientering af medlemmerne om disse ting.

e. PR-udvalg

Udvalget består nu udelukkende af OS, idet øvrige medlemmer er ophørt. Der er altså akut brug for nye medlemmer. Det blev drøftet, hvordan foreningen kan få flere frivillige til at deltage i foreningsarbejdet, KS påtog sig opgaven med at lave en liste til fordeling på lørdagens vinskue over opgaver/emner, som man kan melde sig interesseret i.

f. Salg- og Marketingsudvalget

JBe orienterede om, at nogle planlagte aktiviteter er blevet aflyst p.g.a. Corona, men udvalget har taget godt fat på 4-5 punkter af de aktiviteter, som er oplistet i MVS.

g. Redaktionsudvalg

OS orienterede om, at redaktionsmøder har været indstillet på grund af Corona, men at der nu har været afholdt fysisk møde, hvor der var fokus på planlægning af de kommende numre. Numrene har været forsinket ca. en måned på det seneste, men nu forventer man, at de kommende numre kommer nogenlunde til tiden. Der var ros til bladet og redaktionsudvalget.

h. Webudvalg

KC orienterede om arbejdet, som den seneste tid primært har handlet om udvikling af vinskueprogram og forbedret tilmelding af vine. Men der har også været en lang række andre tiltag: Etablering af vinvej.dk og kortvisning af vingårde, synkronisering med Winkas og etablering af cookie information.

Der udspandt sig en drøftelse af, om indrapportering skal ske elektronisk eller ikke. Drøftelsen førte ikke til en konklusion, men det blev aftalt, at Forsknings- og Udviklingsudvalget tager en drøftelse med KC og OS om emnet.

7. Økonomisk status

a. Rapportering vedr. forbrug i forhold til budget.

Da der er ikke foretaget løbende bogføring, kan der ikke fremlægges rapport som ønskeligt. Vi kan imidlertid se på foreningens bankindestående, at økonomien ser ud til at være sund og endda bedre, end tidligere år.

b. Gennemgang og godkendelse af regnskab for 2019 og budget for 2021.

Regnskabet blev gennemgået af HM og underskrevet. Der mangler underskrift fra revisor. HM kontakter revisor. Det forsøges fremskaffet inden GF.

c. Budget for udvalgene?

Hvilke udvalg skal have hvor stort et budget? I budgetforslag for 2021 indgår udvalgenes udgifter i posten Lokalgrupper.

8. Punkter og indkomne forslag til behandling

a. Hvorledes forholder vi os til lokalgrupper, der indkræver kontingent fra medlemmer i deres lokalområde, samt blander medlemskaber fra FDV med egne ikke-FDV medlemmer?

b. Drøftelse af ERFA- vs. Lokalgruppe-problematikken.

I hvert fald 4 grupper har meldt ud, at de ser sig selv som erfagrunder. Det begrænser vores fleksibilitet og mulighed for at række ud til medlemmerne via lokalgrupperne.

c. Erfaringer fra de virtuelle bestyrelsesmøder.

Punkt 8 blev udskudt til senere drøftelse.

9. Indkomne forslag fra Idé-kassen

Intet til dette punkt.

10. Fastlæggelse af næste møde

- a. 6. september 2020 kl. 16.00
Umiddelbart efter generalforsamlingen afholder vi konstituerende bestyrelsesmøde.
Se dagsorden herfor. Forventet varighed 30 min.
- b. Næste fysiske bestyrelsesmøde.
Aftales på det konstituerende møde den 6. september.

11. Eventuelt

Intet under dette punkt

Mødet sluttede kl. 22.40.